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Protokoll vid distriktsstyrelsens styrelsemöte 

Datum:  23 oktober 2024 

Plats  Bangatan 14 A, Luleå 

Tid:  10.00 – 15.00 

Närvarande från distriktsstyrelsen: Annika Sandberg, Lisbeth Lindmark, Kjell 

Henriksson, Gudrun Hägg, Valentina Asplund, Anita Hollström, Mats Rensfeldt,  

Ingemar Johansson och Sara Dahlberg 

Närvarande från valberedningen: Maila Nilsson, Leif Gustafsson. 

 

§ 57 Ordförande hälsade alla välkomna 

§ 58 Till justerare utsågs Mats Rensfeldt 

§ 59 Dagordningen godkändes.  

Övriga frågor: Rapport från Kiruna 

§ 60 Föregående protokoll godkändes 

§ 61 Ekonomi 

 Mats redogjorde för distriktets ekonomi, bilaga 1 och 2. Prognosen är att 

vi i år kommer att göra en liten vinst. 

 Flyttkostnader, vissa administrativa kostnader som vi haft i samband 

med avveckling av anställd samt personalkostnader är kostnader som vi 

inte har under 2025. 

 Styrelsen beslutade att distriktet även 2025 skall stå för STIM avgiften 

och även avgiften för SAMI (Svenska artister och musikers 

intresseorganisation) som förmodligen tillkommer under nästa år. 

 Styrelsen beslutade att kursavgiften är 200:-/person för distriktets egna 

utbildningar skall tas ut från föreningarna. 

 

 



 § 62 Medlemsutveckling 

För närvarande har 4 426 medlemmar, 423 utträdda, 162 nya 

medlemmar. 2020 var vi 5 196 medlemmar så vi har tappat många på 4 

år. 

Några viktiga anledningar till att vara med i SPF seniorerna. 

• ”Vi är den nya fackföreningen när man slutat jobba”  

• Vi har ett rikt utbud av olika aktiviteter. 

• Vi ger många möjligheter till social gemenskap 

Mats kontroller med vår bank om möjlighet till sponsring. 

Lisbeth har bra kontakter med Teknikens hus och styrelsen beslutar att 

hon skall ta in offert på konferenskostnader.  

Ingemar fortsätter arbetet med att få bukt med statistiksidorna t.ex. vad 

de olika uppdelningarna står för. 

§ 64 Regionala Pensionärsrådet, RPR  

Anita informerade om att arbetet med regionens strategiska plan (RUS) 

fram till 2040 pågår och att remissvaren skall vara regionen tillhanda 

senast 2024-11-11. Anita är delaktig i arbetet via RPR och bevakar 

därmed SPF Seniorernas intresse. 

 Det kommer att göras en förändring av skrivelsen i Socialtjänstlagen. 

Skrivelsen där det står ”skälig vård” skall ändras till att man skall ha ”god 

vård”.  

 Den som bor i ett hus utan hiss kan få 2 rullatorer förskrivna, en för 

utomhusbruk och en för inomhusbruk. 

 Det finns bra information om kring hjälpmedel på Region Norrbottens 

hemsida Sortimentsöversikt - Vårdgivarwebb Region Norrbotten   

 Regionen arbetar för att minska inhyrd personal och det har lett till att 

man har kunnat rekrytera 250 nya medarbetare, vilket är mycket 

glädjande. 

 Problemen med personalbrist inom ögonvård och hörselvård hoppas 

kunna förbättras då man rekryterat ny personal som skall utbildas. 

Detsamma gäller inom tandvården. 

 Ett problem är att Region Norrbotten sitter fast i långa avtal med 

vårdgivare i södra Sverige. 

 Vi väntar fortfarande svar på frågan om komfortbussarna som Anita tagit 

upp i RPR och i RKM (Regionala kollektivtrafikmyndigheten). Vi fortsätter 

bevaka frågan. 

 

 

https://vardgivarwebben.norrbotten.se/sv/vardriktlinjer/hjalpmedel/sortimentsoversikt/


 § 65  Distriktets och förbundets utbildningar 

Lisbeth Lindmark redogjorde för de digitala utbildningarna som förbundet 

erbjuder. Finns på förbundets hemsida där man också gör anmälan. 

Förbundets digitala utbildningar publiceras i efterhand på hemsidan vilket 

ger alla möjlighet att ta del av dessa i efterhand. 

Kommande digitala utbildningar är. 

• 30/10 Rekryteringstips 

• 12/11 Volontärprojekt 

• 22/11 FB för föreningar 

• 4/12 Vård/omsorg lokal påverkan 

Under hösten har distriktet inga egna utbildningar, men frågan om 

kommande utbildningar under våren tas upp till diskussion på 

morgondagens FO-konferens. 

§ 66 Distriktets resor 

 Resa till Lofoten är klar och planering för en resa till Pärnu är under 

planering. Detta är våra egna resor för endast SPF Senioren medlemmar 

som planeras under våren.    

 Distriktet har kommit överens med Via Luleå om att vi bokar ett antal 

platser på deras ordinarie reseutbud för våra medlemmar. Mer 

information om detta kommer när det är klart. Vi går då ut med 

information till alla våra medlemmar. 

 

§ 67 Information från förbundet 

Ingen ny information från förbundet. 

§ 68 Remisser 

 Vård- och omsorgspolitiskt program 

Annika, Anita och Gudrun har gjort tagit fram ett förslag remissvar på 

SPF:s seniorernas förslag till nytt Vård- och omsorgspolititskt progam. 

Remissvaret gicks igenom och distriktsstyrelsen beslutade att 

remissvaret skulle skickas in. Remissvaret bifogas, bilaga 3. 

Varumärkesplattformen 

Förbundets har skickat ut ett förslag till ny Varumärkesplattform på 

remiss. Förslaget gicks igenom. Beslutades att Annika tar fram ett förslag 

till remissvar som förankras hos distriktsstyrelsen.  

§ 69 FO-konferensen 24/10 

Programmet för FO-konferensen gicks igenom och beslutades.  

Tyvärr är det många föreningar som inte anmält någon representant. 

Fråga att fundera på. 



Externa föreläsare är Studieförbundet Vuxenskolan samt RKM. 

Dessutom deltar Ingemar Sandström från förbundsstyrelsen. I övrigt ges 

intern information om möjlighet till föreningarna att ta upp egna frågor. 

§ 70 Övriga frågor 

 Ingemar Johannson informerade om SPF Kiruna nu ser en ljusning på 

Kirunas problem med lokaler. Nu kan de vara i lokaler hos SV så nu tar 

de ny fart framåt. 

§ 71 Nästa styrelsemöte 20/11 och sista i år 18/12 

§ 72  Ordförande Annika avslutade mötet. 

  

Vid protokollet: 

  

Sara Dahlberg 

  

Justeras: 

 

 

 Annika Sandberg  Mats Rensfeldt 

 

 

  



      Bilaga 1 

 

SPF SENIORERNA 

NORRBOTTEN     

        

BALANSRÄKNING   2024-10-23  2023-12-31 

Omsättningstillgångar      

Bankkonto    256 823,57  217 210,47 

Fordringar    0,00  10 166,00 

Summa 

omsättningstillgångar   256 823,57  227 376,47 

SUMMA TILLGÅNGAR   256 823,57  227 376,47 

        

Skulder och Eget Kapital      

Interimsskulder    0,00  -5 222,00 

Personalskatter    0,00  -11 000,00 

Summa kortfristiga skulder     -16 222,00 

Summa skulder    0,00  -16 222,00 

Eget kapital       

Eget kapital    -211 154,47  -263 679,19 

Årets resultat    -45 669,10  52 524,72 

Summa skulder och Eget Kapital  -256 823,57  -227 376,47 
 

 

       

      

       

       

       

       

     

        

        

        
 

 

    
         

      
 

      
 

       
 



      Bilaga 2 

 

SPF SENIORERNA NORRBOTTEN   

       

RESULTATRÄKNING # 2024-10-23 2023-12-31 BUDGET 

      2024 

Intäkter       

Föreningsavgifter   128 630 135 630,00 136 000,00 

Lönebidrag   17 102 107 592,00 18 000,00 

Bidrag Region Norrbotten  93 300 93 300,00 93 300,00 

Utbildning   0 4 600,00 0,00 

Konferenser   0 6 200,00 0,00 

Noliamässan   0 0,00 0,00 

Ränteintäkter   
0,00 3 888,00 3 700,00 

Summa intäkter   239 032 351 210,00 251 000,00 

Kostnader      

Lokalhyra   0 -42 308,00 0,00 

Distriktsstämma   -23 734 -10 995,00 -15 000,00 

Löner inkl sociala kostnader  -46 673 -186 861,00 -32 000,00 

Styrelse, AU och 

valberedning   -41 531 -89 770,00 -80 000,00 

Utbildning   0 -23 084,00 -20 000,00 

Konferenser   -17 131 -32 723,00 -20 000,00 

Administrativa kostnader  -50 094 -15 737,00 -50 000,00 

Stimavgifter   -14 200  -14 000,00 

Seniorvecka      -2 257,00 0,00 

Summa kostnader   -193 363 -403 735,00 -231 000,00 

Resultat    45 669 -52 525,00 20 000 
 

 

  



      Bilaga 2 

 

 

Remissvar från Norrbottensdistriktet på förslag till nytt Hälso- 

sjukvårds- och omsorgspolitiskt program för SPF Seniorerna  

Distriktsstyrelsen har med stort intresse tagit del av förslaget som är mycket omfattande och 

täcker området mycket initierat, insiktsfullt och fullödigt sätt. Innehållet visar på en stor 

kompetens hos författarna 

Dokumentet är omfattande. En synpunkt vi har är att man bör överväga att korta ner texten 

och fokusera mer på de frågor som är viktigast för SPF Seniorerna att driva.  

Trots att de mesta är beskrivet i dokumentet har vi förslag på några områden som kan 

komplettera programmet alternativt förtydligas enligt nedan: 

• Kompetensförsörjning. Den höga personalomsättningen är ett stort problem i 

vårdyrkena, framför allt när det gäller kommunerna. Man bör kanske nämna något 

om vikten av konkurrensmässiga arbetsvillkor, t ex lön och andra ersättningar, som 

vid sidan av en bra arbetsmiljö är viktiga frågor för en god arbetsplats. 

 

• Läkemedel. Vi anser att en viktig fråga att lyfta är alla skall ha rätt till att få 

läkemedelsgenomgångar när man har många läkemedel, något som är vanligt bland 

äldre. Det finns många exempel på felmedicinering där olika mediciner krockar med 

varandra och skapar onödigt lidande hos personen.  

 

• Journalsystemet. Det bör ställas krav på ett gemensamt journalsystem för alla 

vårdgivare inom landets regioner. Då vi även har privata vårdgivare bör även dessa 

ges möjlighet att ansluta sig till regionernas journalsystem.  

 

• Digitalisering – krav på möjlighet till analoga alternativ. Digitaliseringen av vården är 

nödvändig och innebär många fördelar. Alla är inte digitala och kommer aldrig att bli 

det. Personer som varit digitala och får en demenssjukdom tappar förmågan att 

använda digitala verktyg, även om de tidigare haft den förmågan. Detta bör 

uppmärksammas. SPF bör ställa krav på att det finns andra alternativ att kontakta 

vården för de som inte klarar av de digitala verktygen. 

 

• ”Mellanvårdsformer” Många äldre hemmaboende som är färdigbehandlade 

(klinikfärdiga) i den akuta sjukvården, men som inte är tillräckligt friska för att klarar 

ett hemmaboende blir kvar på sjukhusen och upptar platser som behövs för mer 



vårdbehövande eftersom kommunerna saknar avlastningsplatser. Konvalescenthem 

som fanns förr var en bra ”mellanvårdsform” som borde komma tillbaka. Ett annat 

alternativ att klara ”mellanvården” kan vara att man tar i anspråk tomma vårdplatser 

på våra akutsjukhus där kommunens sjuksköterskor ansvarar för eftervården eftersom 

ansvaret för klinikfärdiga patienter åligger kommunen. Vi anser att SPF Seniorerna 

borde driva frågan om ”mellanvårdsplatser”. 

 

• Geriatrisk kompetens. Vikten av geriatrisk kompetens tas upp i dokumentet. Vi vet 

att det är ett område där det är svårt att rekrytera kompetens. För att få fler läkare 

och sjuksköterskor att skaffa geriatrisk kompetens kan olika former av stimulerande 

åtgärder erbjudas. Vi anser att detta bör lyftas och att det är en fråga att driva för SPF 

Seniorerna. 

 

• Samverkan region och kommun. Ett område som fungerar dåligt och gör att vården 

för de som har hemtjänst alternativ bor på vård- och omsorgsboenden inte får den 

vård som de har rätt till. Viktigt område som bör lyftas mer tydligt. 

 

• Jämställd vård. Frågan om förstatligande av vården alternativt färre regioner bör 

också lyftas tydligare. Det får inte vara så att vilken vård man får är beroende av var i 

landet man bor. 

Några synpunkter från Norrbottensdistriktet som komplement till förslaget till SPF 

Seniorernas förslag till Hälso- och sjukvårds- och omsorgspolitiskt program. 

Luleå den 27 oktober 2024 

 

Annika Sandberg 

Distriktsordförande SPF Seniorerna Norrbotten 

 

 

 

  

 

  


